
Mökille vai ei? 
 
Parhaillaan keskustellaan kovasti siitä, onko parempi oleskella erämaamökillä 
vai palata ruuhkaiselle Uudellemaalle?  Tässäkin asiassa, kuten monessa muussakin 
mielipiteessä, on aina kaksi puolta.  Voi olla, että joissakin tapauksissa yksinäisellä paikalla 
sijaitsevassa mökissä, jossa kaikki kontaktit vähennetään minimiin, hoidetaan ruoka- ja 
vesihuolto tilaamalla, ja älytään lähteä heti kotiin jos mitään oireita tuntuu, voidaan 
mahdollisesti säästyä tartunnalta. 
  
Mutta koska kukaan meistä ei tiedä, onko parhaillaan viruksen kantaja vai ei, niin 
nyt täytyy sekä yrittää välttyä tartunnalta että olla tartuttamatta mahdollista tautia muihin. 
  
Mökillä ollessa voi kuitenkin tapahtua muutakin kuin koronavirustartunta, vaikkapa 
sydänkohtaus tai moottorisahaonnettomuus, ja silloin tuleekin todellinen hätä, jos pienen 
kunnan ainoa ambulanssi on kaukana kuljettamassa koronaviruspotilasta.  Muutenkin pienien 
kuntien terveyskeskuksissa on vain muutama vuodepaikka, ja tehohoitopaikkoja ei ollenkaan, 
joten terveellisintä on oleskella vakinaisella asuinpaikkakunnallaan. 
  
Joten kehottaisin kaikkia perusteellisesti miettimään, missä juuri nyt kannattaa olla, niin että 
turvallisuus on maksimoitu.  Eikä muutenkaan kannattaisi hätäillä; jos me kaikki hoidamme 
nyt alkukeväästä asiat hyvin, niin ehkä tästä saadaan vielä kunnollinen kesä, ja ehdimme 
nauttia mökkielämästä aivan normaalisti.  Vapaa-ajan asukkaiden kysyntäpiikki 
mökkipaikkakunnilleen on elintärkeä palvelujen elossapysymisen kannalta, joten nyt on 
erittäin tärkeää rauhoittaa tilanne hetkeksi, ettei koko kesä mene eristyksissä, jolloin useat 
kaupat ja yrittäjät joutuisivat sulkemaan ovensa ja jopa hakeutumaan konkurssiin. 
  
Kevät on kuitenkin tulossa, ja siitä voi nauttia myös Uudellamaalla, vaikkapa ulkoillen ja lintuja 
katsellen ja kuunnellen. 
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